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Eurodeputata PSD Daciana Sarbu, Asociatia Scoala pentru Sanatate si TSD au 
demarat o actiune nationala de testare gratuita a glicemiei si tensiunii arteriale. 
Participantii primesc in plus materiale informative privind glicemia si diabetul, hrana sanatoasa si nevoia 
unui regim alimentar echilibrat, precum si o interpretare a datelor . 
Actiunea a debutat sambata, 17 septembrie in cartierul Burdujeni din Suceava si la Gura Humorului, si a 
continuat o saptamana mai tarziu in judetul Sibiu, precum si pe parcursul lunii octombrie, in diferite 
locatii din tara. 
 ‘Alimentatia nesanatoasa provoaca afectiuni grave unui numar mare de romani. Din pacate, 
foarte multi nu stiu ca sufera de aceste afectiuni, sau nu au aflat ca ele au legatura cu alimentatia. 
Vrem sa-i ajutam in primul rand sa invete cum sa previna aceste boli, prin schimbari simple de 
nutritie si de stil de viata. Iar pentru a depista posibila amenintare a diabetului, totul incepe cu un 
simplu test de glicemie‘, spune Daciana Sarbu, membru in Comisia de Sanatate publica a Parlamentului 
European si fondatoare a Asociatiei Scoala pentru Sanatate. 
Anul trecut, Daciana Sarbu a demarat si turneul national ‘Hrana desteapta pentru copii sanatosi’, cu 
scopul de a a sprijini parintii din Romania in efortul de a invata principiile nutritiei sanatoase, in 
beneficiul copiilor.   

“Va facem analizele” 

 

 Numarul real al pacientilor 
cu diabet zaharat in Romania 
este de peste un milion. 

 Aproape jumatate de milion 
de persoane inca nu stiu ca 
sufera de aceasta boala. 

 In fiecare an sunt depistate 
aproximativ 80.000 de cazuri 
noi. 

 In 20 de ani, numarul 
bolnavilor de diabet se va 
dubla din cauza stilului de 
viata sedentar combinat cu o 
alimentatie bogata in calorii. 
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La initiativa eurodeputatelor Daciana Sarbu (PSD) si Renate Weber (PNL), 16 parlamentari din 
diferite tari europene, reprezentand toate grupurile politice importante din PE, critica atitudinea 
Comisiei Europene in privinta mineritului cu cianuri. Intr-o scrisoare comuna, deputatii solicita 
CE explicatii cu privire la lipsa de reactie a acestui for fata de rezolutia  PE privind interzicerea 
cianurilor in minerit, atitudine care incurajeaza Guvernul Romaniei sa poarte discutii despre 
aprobarea proiectului minier pe baza de cianuri de la Rosia Montana. 

“Suntem dezamagiti de lipsa de reactie a Comisiei Europene si 
credem ca efectul acestei atitudini a fost chiar incurajarea 
dezvoltarii mineritului cu cianuri in UE. Sfidand rezolutia 
Parlamentului European, care solicita statelor membre sa nu 
sustina astfel de proiecte, guvernul Romaniei este gata sa aprobe 
constructia, la Rosia Montana, a unui proiect minier bazat pe 
cianuri, care ar prezenta o amenintare serioasa la adresa 
mediului”,  afirma eurodeputatii in cadrul apelului. 

Daciana Sarbu si Renate Weber au fost co-autoare ale rezolutiei 
anti-cianuri adoptate de Parlamentul European in mai 2010, cu 
sprijinul tuturor grupurilor politice. 

“Dupa cum stiti, rezolutia, sustinuta de o larga majoritate de 
europarlamentari de la toate grupurile politice, subliniaza 
riscurile grave ale tehnologiilor bazate pe cianuri si exprima 
ingrijorarea noastra in legatura cu potentialul unor accidente. 
Mai mult, caracterul transfrontalier al acestor riscuri este, in 
opinia noastra, argumentul principal pentru necesitatea de a se 
actiona la nivelul intregii UE. Parlamentul European a exprimat o 
solicitare foarte clara catre Comisie, de a veni, pana la finalul 
anului 2011, cu o propunere de interzicere completa a utilizarii 
tehnologiilor miniere bazate pe cianuri in Uniunea Europeana”, 

atrag atentia semnatarii scrisorii. 

“Suntem profund ingrijorati de faptul ca, in absenta unei propuneri de interdictie din partea CE, 
asemenea proiecte miniere care prezinta riscuri ridicate pentru mediu continua sa fie aprobate. Cu tot 
respectul, va cerem sa ne explicati de ce Comisia Europeana nu a raspuns pozitiv solicitarii Parlamentului 
European in privinta unei interdictii generale a utilizarii cianurilor in minerit si de ce, in ciuda 
caracterului transfrontalier al riscurilor implicate, Comisia nu a propus masurile adecvate, la nivel 
european, pe care noi le consideram necesare”, solicita eurodeputatii. 
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Daciana Sarbu a fost desemnata raportor din umbra al Grupului Socialist din Parlamentul 
European pe tema alimentelor destinate unor nevoi nutritionale speciale. 
Raportul va avea ca scop imbunatatirea regulilor care privesc productia si comercializarea alimentelor 
destinate copiilor (atat cei sub un an, cat si cei intre 1-3 ani), precum si persoanele care sufera de 
afectiuni ce presupun restrictii nutritionale. Noile reguli vor privi atat continutul produselor, cat si 
informatiile de pe eticheta acestora. De asemenea, prin aceste reglementari se vor stabili si listele de 
vitamine sau alte tipuri de suplimente care pot fi adaugate printre ingredientele acestor produse. 
Astfel, propunerea legislativa acopera produse precum laptele praf, cerealele pentru micul dejun, 
alimentele fara gluten, alimentele dietetice etc. 
Obiectivul acestei propuneri legislative este sa simplifice reglementarile existente si sa asigure 
standardizarea lor pe teritoriul intregii Uniuni Europene.“Aceste produse sunt adesea subiectul 
multor abuzuri; fiind destinate unor categorii de consumatori cu nevoi specifice, speculand buna 
credinta a acestora, de multe ori producatorii pretind pe eticheta beneficii pe care alimentul nu le 
ofera. Așa vedem pe raft, de exemplu, lapte praf care “imbunatateste vederea sugarilor”, deși nu 
exista niciun studiu care sa demonstreze așa ceva. Vrem ca prin contributia noastra, la PE, sa 
facem in așa fel incat regulile sa fie dure, clare si uniforme in tarile UE”, subliniaza Daciana Sarbu. 
Eurodeputata, membra in Comisia de Mediu, Sanatate publica si Siguranta alimentara, va stabili pozitia 
Grupului S&D in acest dosar. 

Raportor pe tema alimentelor 
pentru nevoi 
nutritionale speciale 
 

„Vedem pe raft, de 
exemplu, lapte praf 
care imbunatateste 
vederea sugarilor, 
deși nu exista niciun 
studiu care sa 
demonstreze așa 
ceva”. 



Topoloveni – un model de 
succes 

 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
Eurodeputata Daciana Sarbu a participat la aniversarea a 10 ani de la revitalizarea fabricii de la 
Topoloveni, care produce singurul aliment romanesc beneficiar al certificarii de Indicatie 
Geografica Protejata in Uniunea Europeana. 
Daciana Sarbu, membra in Comisia de Agricultura a PE, si-a exprimat bucuria pentru ca “unicul aliment 
din Romania recunoscut la nivel UE ca fiind de elita e un produs cu doua calitati uriase, si tot mai rar 
intalnite: e un produs sanatos, si e un produs traditional romanesc; mai mult, e un model de reusita 
intr-o societate care are mare nevoie de modele sanatoase”. 

“Sustin cu mandrie un 
proiect 100% romanesc, 
construit cu onestitate, 
care sprijina agricultura 
noastra si produce 
hrana sanatoasa, dupa 
traditii romanesti. Astfel 
de exemple ale succesului 
real, construit pe merit si 
admirat in UE, sunt 
ignorate de actuala 
guvernare.  
In schimb, presedintele 
Basescu contribuie pe 
fata la propaganda 
mincinoasa a unei 
companii miniere 
straine care vrea sa 
distruga prin cianuri o 
intreaga regiune a 
Romaniei.  
Este inacceptabil pentru 
un sef de stat, mai ales ca 

el nu va putea fi facut responsabil pentru impactul profund negativ al acestui proiect”, a adaugat 
eurodeputata. 
 
Daciana Sarbu a insistat asupra faptului ca produsele romanesti de calitate trebuie promovate pe piata 
europeana, deoarece pot oferi o sansa reala agriculturii romanesti si chiar imaginii Romaniei in UE. Desi 
au primit invitatii, la eveniment nu au participat reprezentanti ai Ministerului Agriculturii, ai Ministerului 
Turismului sau ai Presedintiei. 
La eveniment a participat si Victor Ponta (presedinte PSD si co-presedinte USL). 
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Desfiintarea ajutoarelor alimentare 
pentru categoriile defavorizate  

ar fi o decizie iresponsabila 
 

 

 

”Saptamana trecuta, in plenul de la Strasbourg a avut loc o dezbatere cu reprezentantii Comisiei si 

Consiliului, pe tema desfiintarii ajutoarelor alimentare pentru persoanele defavorizate. Nu am putut lua 

cuvantul la acea dezbatere (nu am primit timp de vorbire). Insa am privit de pe margine, cu revolta si, pe 

alocuri, fara sa-mi vina sa cred ce aud, cum oameni cat se poate de seriosi discutau relaxat despre 

renuntarea la un program vital (la propriu) pentru milioane de europeni. Tocmai intr-o perioada de criza 

dureroasa si privatiuni crunte. 

Traversam o perioada de criza economica, in care saracia se adanceste in mod vizibil, in special sub 

presiunea masurilor de austeritate aplicate de unele guverne, si din ce in ce mai multi oameni sufera de 

foame. Mi se pare inadmisibil ca, intr-un asemenea moment deosebit de dificil, purtam discutii despre 

reducerea bugetului alocat acestui program sau despre finantarea lui din bugetele statelor membre. 

Asemenea decizii ar fi iresponsabile. De acest program beneficiaza anual si 3 milioane de romani! 

In prezent, viitorul acestui program se afla sub semnul intrebarii, iar negocierile la nivelul institutiilor UE 

(Parlament, Consiliu, Comisie) se afla in plina desfasurare. Sase state membre - Germania, Cehia, Olanda, 

Danemarca, Marea Britanie, Suedia – se opun continuarii programului de ajutoare alimentare in forma sa 

actuala. In luna octombrie, va avea loc o reuniune decisiva a Consiliului, in cadrul careia se va contura 

pozitia acestei institutii cu privire la viitorul programului. 

Consider esentiala mentinerea programului in formula sa actuala, cu finantare de la bugetul agriculturii, 

si sper ca Presedintia Poloneza a UE sa-si faca o prioritate din protejarea populatiei amenintate de saracie 

– prin acest instrument si prin altele cu impact similar.  

In Uniunea Europeana, 79 de milioane de oameni traiesc sub pragul saraciei, iar anul trecut 18 milioane 

de cetateni au beneficiat de hrana oferita prin programul alimente pentru persoanele cele mai 

defavorizate”. (text publicat pe blogul Dacianei Sarbu, dacianasarbu.wordpress.com) 
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Având în vedere că exploatarea 

zăcămintelor de la Roşia Montană 

reprezintă o problemă de interes naţional, 

PSD alaturi de Miscarea Verzilor – 

Democrati Agrarieni consideră că 

cetăţenii României au dreptul să fie 

informaţi corect şi să îşi exprime opinia în 

legătură cu proiectul exploatării miniere 

iniţiată de Roşia Montană Gold 

Corporation, dar şi cu alte exploatări 

similare.  Trebuie să avem în vedere 

importanţa valorificării resurselor 

epuizabile, deosebit de importante ale 

statului român, din punctul de vedere al zăcămintelor naturale, al patrimoniului istoric şi al mediului. 

Ca urmare, PSD solicită cetăţenilor României să se alăture acestei petiţii publice, prin care se 

urmăreşte: 

1.       Aflarea adevărului despre ce se va întâmpla cu aurul românesc. Cerem desecretizarea 
de urgenţă a contractului integral al RMGC cu statul şi a tuturor actelor referitoare la 
exploatarea de la Roşia Montană, inclusiv a contractului de concesiune. 

2.       Evaluare transparentă şi independentă a beneficiilor şi costurilor implicate pentru 
statul român, numărul real de locuri de muncă create, rolul şi poziţia părţii române. 

3.       Constituirea unei comisii parlamentare de anchetă cu privire la contractul încheiat 
pentru exploatarea aurului de la Roşia Montană, pentru a analiza conţinutul şi istoria 
acestuia, structura acţionarilor, câştigurile reale pentru statul român, modul în care s-au 
tranzacţionat la bursă acţiunile RMGC, măsura în care persoane care au influenţat deciziile 
oficiale au luat parte la aceste speculaţii bursiere. 

4.       Aflarea adevărului despre destinaţia fondurilor de promovare ale RMGC şi a 
sponsorizărilor acordate oamenilor politici şi formatorilor de opinie. 

5.       Consultarea populaţiei prin referendum cu privire la aurul românesc şi modul în care 
acesta trebuie exploatat. Resursele acestei ţări sunt ale românilor şi ei au dreptul să 
hotărască modul de exploatare. 

6.       Respectarea rezoluţiei Parlamentului European cu privire la interzicerea 
exploatărilor cu cianuri pe teritoriul Uniunii Europene, cu atât mai mult cu cât România are 
deja experienţa catastrofei ecologice produsă de cianuri, de la Baia Mare în 2000.  

Petitie publica pentru aflarea 
adevarului despre Rosia Montana 
 



 

  

 

 

 

“Domnule presedinte, 

Sunteti desigur la curent cu mesajele profund anti-romanesti 
pe care membri ai administratiei dumneavoastra le 
vehiculeaza in aceasta perioada. Nu cunoastem motivatia lor, 
desi ne putem imagina ca are legatura cu atmosfera electorala 
din tara dumneavoastra. Vrem sa va atragem atentia insa ca 
acest exercitiu retoric si electoral face mult rau 
romanilor si Romaniei, iar responsabilitatea va apartine 
inclusiv dumneavoastra, care patronati acest abuz. Relatia 
dintre Romania si Franta este una veche, validata de istorie si 
consolidata de legaturi culturale puternice. Candva Romania 
era tara de unde i-ati importat pe Brancusi, Cioran sau 
Ionescu. Astazi, ii numiti pe romani “infractori” si faceti 
publice harti ale mafiilor care va fura telefoanele mobile. 
Nu pareti constienti ca astfel de gesturi – excesive prin 
generalizare – fundamenteaza o neincredere  intre romani si 
francezi care va avea efecte adanci. 

Domnule presedinte, infractiunile nu au patrie. Ele au autori 
individuali si apar acolo unde teritoriul le permite. 
Infractionalitatea, indiferent cine o comite, infloreste acolo 
unde intalneste teritoriu slab, adica institutii care nu 
reactioneaza prompt sau eficient. Daca aveti o problema cu 
infractorii, indiferent de unde ar proveni ei, luati cele mai 
drastice masuri pe care vi le permit legile si reinstaurati 
ordinea si siguranta in societatea dumneavoastra. Faptul 
ca dumneavoastra aratati cu degetul catre o alta nationalitate 
nu-i va face pe cetatenii francezi sa se simta mai protejati, ci 
dimpotriva, sa creada ca sunt expusi unui pericol urias, pe care 
dumneavoastra nu sunteti in stare sa-l gestionati. 

Domnule presedinte, va cerem sa puneti cat mai repede ordine 
in modul in care administratia dumneavoastra se raporteaza la 
cetatenii romani si sa incepeti sa-i tratati din nou ca pe niste 
egali, si nu ca pe niste inferiori. Va cerem sa nu faceti rau, in 
mod gratuit, unei natiuni care va furnizeaza, printre altele, 
medici pentru localitatile dumneavoastra rurale, si, din cand in 
cand, oameni de cultura geniali cu care ajungeti sa va mandriti. 

Dupa ce ati inchis usa romanilor pe piata muncii, nu recurgeti acum si la jignirea nejustificata a 
unui intreg popor, pentru a va convinge compatriotii ca-i protejati de ‘marele pericol romanesc’”. 

  

Scrisoarea europarlamentarilor 
PSD catre Nicolas Sarkozy 
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Daciana Sarbu, vicepresedinte al Intergrupului PE pentru Protejarea Animalelor, a prezentat in 
Comisia de Mediu a Parlamentului European un proiect de aviz pe marginea strategiei UE de 
protejare a stocurilor de ton rosu din Atlantic si Mediterana, o specie decimata in ultimii ani de 
pescuitul excesiv. 

 Analizand propunerea legislativa 
care priveste transpunerea in 
legislatie comunitara a acordului 
international de protejare a 
acestei specii, eurodeputata a 
solicitat imbunatatirea acesteia, 
prin precizari mult mai precise si 
termeni mult mai fermi. In 
propriul proiect de aviz, 
eurodeputata a introdus o serie 
de elemente care consolideaza 
propunerea legislativa a Comisiei 
Europene si o coreleaza cu alte 
reglementari europene, precum 
“Strategia pentru mediul marin”. 

 “Refacerea stocurilor de ton 
rosu din Atlantic si Mediterana 
este o problema de mediu – 
fiindca vorbim despre o specie 
amenintata – insa in acelasi timp este o problema de securitate alimentara si chiar una care 
priveste alimentatia sanatoasa. Pescuitul excesiv, regulile slabe sau nerespectate au dus la 
situatia cu care ne confruntam astazi, in care o specie se apropie de disparitie sub ochii nostri, din 
cauza abuzurilor comise chiar de state UE. Este, inainte de orice, un exemplu de practica 
dezastruoasa, pe care trebuie sa o corectam prin legi mai ferme”, afirma eurodeputata. 

 Comisia Internationala pentru Conservarea Tonului din Oceanul Atlantic (ICCAT), la care UE este parte 
contractanta (PCC), a convenit asupra unei noi recomandari in cadrul reuniunii sale anuale din 2010. 
Recomandarea 10-04 urmareste sporirea masurilor care vizeaza protejarea tonului rosu prin modificarea 
planului multianual de refacere a stocurilor convenit anterior. Modificarile includ o reducere a capturii 
totale admisibile si o consolidare a masurilor de control aplicate la implementarea planului de refacere a 
stocurilor. Scopul propunerii Comisiei este de a transpune aceasta noua recomandare ICCAT in legislatia 
UE.  

  

Pentru protejarea unei specii 
amenintate 
 



 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
In calitate de vicepresedinte al Intergrupului pentru Protejarea Animalelor din PE, Daciana Sarbu a 
sustinut, la cea mai recenta reuniune a acestui for de la Strasbourg, o informare pe tema propunerii 

legislative privind eutanasierea cainilor 
fara stapan din Romania. 
Daciana Sarbu a prezentat si declaratia 
scrisa initiata alaturi de eurodeputata 
PNL Adina Valean si de alti doi colegi, 
prin care se solicita politici europene 
pentru gestionarea cainilor fara stapan 
si masuri alternative la eutanasiere. 
“Animalele fara stapan sunt o 
amenintare la adresa sanatatii si a 
sigurantei publice. Masurile extreme 
precum eutanasierea nu numai ca 
sunt contrare politicilor europene, 
care pun tot mai mare accent pe 
bunastarea animalelor, dar ele mai 
au o mare problema: nu 
functioneaza! Asa cum s-a vazut deja, 
ele nu contribuie pe termen lung la 
controlarea sau la reducerea 
semnificativa a numarului de caini”, 
subliniaza eurodeputata. “Prin 
documentul nostru, propunem o 
serie de solutii concrete, aplicabile pe 
teritoriul întregii UE, care sa aiba ca 
rezultat o gestionare eficienta a 
problemei cainilor vagabonzi – adica 
strazi sigure si curate, oameni 
protejati si animale ferite de 

cruzime”, afirma Daciana Sarbu. 
Astfel, declaratia scrisa initiata de Daciana Sarbu, Adina Valean, Elisabeth Jeggle si Janusz Wojciechowski 
îndeamna statele membre sa adopte strategii privind gestionarea populatiei canine, care sa cuprinda 
masuri precum sterilizarea animalelor cu si fara stapan, legi privind controlul cainilor si promovarea 
principiului detinerii responsabile de animale de companie. 
Intergrupul pentru Protejarea animalelor din Parlamentul European a transmis Parlamentului Romaniei 
o scrisoare de dezaprobare a legii care permite eutanasierea. Ulterior, legea a fost retrimisa la Comisie. 
Aceasta a decis miercuri 14 septembrie ca eutanasierea cainilor va fi decisa de administratia locala numai 
dupa consultarea cetatenilor 
 
 

Despre Romania, la reuniunea 
Intergrupului PE pentru animale 



 
  

Vizite in judetele Arges si Dolj 
 



 
 

 

 
 
 
Inundatiile din 2010 din Romania au insemnat o catastrofa nationala, aducand pierderi de vieti omenesti 
si lovituri grave pentru multe comunitati. Iar acestea nu sunt singurele dezastre naturale la care am fost 
martori in ultimii ani, toate soldate cu importante costuri umane, economice si de mediu. 
Costurile pe care le implica atat interventia de urgenta, cat si reconstructia pe termen lung sunt 
considerabile. De aceea, salut accentul pe care acest raport il pune pe imbunatatirea flexibilitatii si a 
eficientei Fondului de Solidaritate, care pot oferi un sprijin valoros statelor membre.  
Sustin de asemenea solicitarile de crearea a unui mecanism de reactie bazat pe Mecanismul European de 
Protectie Civila, care pune in comun capacitatile si expertiza de la nivelul intregii Uniuni Europene pentru 
a oferi ajutorul cel mai eficient in momente de criza. Numai prin coordonarea eficienta a tuturor 
resurselor noastre putem avea cele mai bune reactii in momente dificile. 
Dar adevarata tragedie este aceea ca unele dezastre continua sa ne ameninte, desi ele pot fi prevenite. 
Anul trecut, Parlamentul European a adoptat o rezolutie privind interzicerea cianurilor in minerit, din 
cauza unei potentiale catastrofe ecologice transfrontaliere, in eventualitatea unui accident. Totusi, in 
ciuda acestei decizii, guvernul din Romania este pe cale de a aproba un astfel de proiect, care echivaleaza 
cu o amenintare grava la adresa unei intregi regiuni, si care poate aduce un nou dezastru de mediu. 

(Declaratie sustinuta de Daciana Sarbu in plenul PE de la Strasbourg) 

 

 

  

UE are nevoie de un raspuns mai ferm 
in situatia dezastrelor naturale 



   
 

 

  
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


